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En aquests temps d’invasions d’insectes d’al-
tres parts del món, com el mosquit tigre, 
l’escarabat morrut que mata les palmeres, 
l’escarabat vespa barrinador que mata les 
moreres o la vespa velutina, cal recordar que 

aquest no és un fenomen actual, ja que des de mitjans 
del segle XIX Europa es va veure afectada per la plaga de 
la fil·loxera, un insecte provinent de l’Amèrica del Nord. 
La fil·loxera (Daktulosphaira vitifoliae) és un petit insecte 
que afecta les arrels de les vinyes. La invasió d’aquests 
insecte va destruir progressivament la vinya de França, 
que era el màxim productor mundial de vi, generant una 
oportunitat d’or per a les exportacions vinícoles. Catalu-
nya va aprofitar aquesta conjuntura extraordinària i, es-
timulada pels preus cada cop més alts; can Monmany, 
per exemple exportà un vi anomenat Chateau Momany.

Durant la segona meitat del segle XIX, les masies de 
Valldoreix es van convertir en grans productors de vi, 
can Majó (actual Masia Rosàs) produïa 180.000 litres de 
vi i can Monmany 300.000 litres. Tot Valldoreix estava 
ple de vinyes, formant part activa de l’edat d’or de la 
vinicultura catalana. El conreu de la vinya va créixer 
extraordinàriament i el paisatge agrari estava dominat 
per la vinya amb feixes fins dalt de la serra. Aquesta gran 
producció va acabar sobtadament amb l’arribada de la 
fil·loxera. El novembre de 1882 es detectà un petit focus 
de la plaga a Sant Celoni (Vallès Oriental), i el juliol de 1886 
a Mollet del Vallès. La fil·loxera havia afectat greument 
les vinyes del Vallès. El 8 d’agost, en una propietat de la 
Guinardera, entre Rubí i Santa Maria de Campanyà, es 
manifestava la infecció, però, segons els experts, era ja 
vella de tres anys. Això volia indicar que ja hi havia molts 
altres focus afectats per la zona. El 20 d’agost saltà 
l’alarma al terme de Terrassa, i a primers de setembre es 
descobreix la fil·loxera a Castellbisbal. Des d’aquí la plaga 
avançaria ràpidament cap al Baix Llobregat i al Penedès.

Amb la pèrdua dels conreus de la vinya i amb l’arribada 
del tren elèctric a Sant Cugat, l’any 1917, el paradigma 
econòmic de Valldoreix canvià, els antics camps de 
conreu es convertiren en parcel·les destinades a la 
construcció de cases d’estiueig. 

La fil·loxera a Valldoreix
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Aquest InfoValldoreix s'ha confeccionat incloent-hi pictogrames, per tal de facilitar que les persones amb dificultats cognitives 
puguin entendre de manera clarificadora les notícies i els actes que es recullen en el butlletí municipal i facilitar la seva 
participació. Aquesta iniciativa s'ha fet en col·laboració amb Catalònia Fundació Creactiva, que ha creat els pictogrames.

B  
 
 
 
envolgudes veïnes i veïns de Valldoreix,

Com s’acostuma dir en aquestes dates, “ja ha passat un 
altre any...”. Però en aquest cas no ho dic amb recança, 
sinó tot el contrari. Aquest any 2024 als carrers i places 
de Valldoreix hem viscut moments inoblidables gràcies 
a la participació i implicació de la ciutadania organitzada, 
les associacions i les entitats d la vila.

Ben aviat, amb l’any 2024 tot just estrenat, vam 
celebrar la cavalcada de Reis de la forma més 
col·laborativa possible: 16 carrosses gestionades 
íntegrament per les entitats de la vila van donar color 
a una rua quefeia molt de temps que no lluïatant. La 
participació ciutadana va ser la clau també per fer 
brillar la Festa Major i l’Aplec de la Salut; associacions, 
comerços i particulars es van implicar en el suport 
i l’organització d’activitats per a tots els públics, i 
també en l’assistència a uns actes que van ser, en 
molts casos, multitudinaris.

Ara iniciem les festivitats del cicle de Nadal amb 
el mateix esperit que ens ha acompanyat tot 
l’any. Aquestes Festes estan pensades per gaudir, 
alegrar, compartir, somiar, descobrir... Des de 
l’EMD de Valldoreix en l’organització, passant per 
les entitats en el suport, implicació, col·laboració i 
cogestió i la ciutadania en la participació, tots i cada 
un de nosaltres, tots els que som Valldoreix, fem 
d’aquestes festes moments en què generar nous 
records col·lectius.

Em sento orgullós de poder dir que aquest any 2024 
hem fet poble. Us animo a tots i totes a continuar fent 
poble l’any entrant.

Bones Festes, Valldoreix! 

Juanjo Cortés García
President de l’EMD de Valldoreix



tELÈFONs 
D’INTERÈS

INSTITUCIONS  
I URGÈNCIES

correus Valldoreix ...... 93 589 72 48

Deixalleria Municipal ... 93 597 05 93

Farmàcia Pinto ............. 93 674 28 71

Funerària ....................... 93 589 55 52

agència tibutària ........ 93 589 11 55

Hospital General  
de catalunya ................. 93 565 60 00

Jutjats ............................  93 586 08 51

sEcE-Enllumenat  
públic VDX ........................ 900131326

Mossos d’Esquadra ......................112

OMic  ............................... 93 565 70 00

Policia local  .....................................092

Policia Nacional ........... 93 674 78 58

Protecció civil .............. 93 565 70 00

ràdio taxi ...................... 93 589 44 22

recollida  
Voluminososi Esporga . 900 103 146

registre de  
la propietat ................... 93 587 82 25

urgències sanitàries  ...................112

“La caixa” Ofic. VDX ... 93 405 66 50

Ferrocarrils Generalitat  
de catalunya .................  900 901 515

EMD Valldoreix -  
atenció ciutadana ...... 93 674 27 19

EMD Valldoreix -  
urbanisme ..................... 93 674 28 12

ajuntament de  
sant cugat del Vallès .. 93 565 70 00

Emergències  
(bombers, ambulàncies) ..............112

informació ajuntament  
de sant cugat ..................................010

informació  
Generalitat de catalunya  ...........012

caP de Valldoreix ........ 93 583 74 00

consorci Parc  
de collserola ................. 93 280 35 52

FECSA-ENDESA
atenció públic ............... 800 760 909

avaries ............................ 800 76 07 06

GAS NATURAL
atenció públic ............... 900 100 251

urgències .......................  900 408 080

SOREA
atenció clients .............. 900 304 403

avaries ............................. 900 400 406
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Participació i implicació,  
claus en l’èxit de la Festa Major 2024

Divendres 13

Des del primer moment, en la 
inauguració de la 39a Mostra d’art, 
organitzada per l’Associació de 
Propietaris i Veïns de Valldoreix i amb 
obres de prop de 40 artistes de la vila, 
la participació dels veïns i veïnes de 
Valldoreix va ser una constant que es 
va anar repetint al llarg de tot el cap 
de setmana de Festa Major. Plena a 
vessar va estar, el mateix divendres, 
la Sala de Plens de la Casa de la Vila 
per escoltar el Pregó, a càrrec de l’ADF, 
marcat per l’emoció, l’agraïment i la 
forta vinculació del grup de voluntaris 
amb la vila de Valldoreix, on van 
néixer com a col·lectiu. Tot seguit, a 
l’espai Envelat, es van servir gairebé 
300 botifarres amb seques per 
agafar forces pel concert dels Coi els 
Montgrons, on l’animada proposta 
de versions de cançons tradicionals 
catalanes i temes de taverna va 
arrencar el públic dels seus seients i 
els van posar a ballar.

L a Festa Major de Valldoreix 2024 va ser un èxit organitzatiu i de participació. Al llarg de tot el cap de set-
mana i la diada de Sant Cebrià de dilluns, Valldoreix va acollir una quarantena d’actes (culturals, esportius, 
gastronòmics, socials, infantils…) amb un denominador comú: l’alta participació per part de la ciutadania, 
que va omplir cada un dels espais per gaudir de les diferents propostes del programa festiu. I el factor clau 
que permet entendre l’alta assistència de públic a totes les activitats és la implicació de les associacions, 

entitats i clubs que, de la mà de l’EMD, van col·laborar en l’elaboració d’un programa d’actes fet de baix a dalt, amb 
activitats sorgides del teixit associatiu que van enganxar la ciutadania.
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Dissabte 14

Dissabte al matí l’activitat es va concentrar a la 
plaça de l’Estació amb la Trobada d’Associacions 
Veïnals i Entitats Culturals i les Fires d’Artesans 
i Brocanters, juntament amb els tallers per a 
infants i joves del Cau Trementinaire. Seguidament 
va tenir lloc el lliurament dels premis del Concurs 
de Cartells de Festa Major i el taller i la ballada de 
sardanes, amb la Cobla de Terrassa, que va aplegar 
un grup nombrós de dansaires. Les sardanes van 
donar pas a la Fideuà Popular, preparada pel 
Condis i la peixateria Tast de Mar, que va servir 
més de 400 racions de fideus a la marinera.

La tarda de dissabte la van protagonitzar els 
gegants, gegantons i capgrossos de les colles de 
Valldoreix, Ferran i Clua, Colònia Montserrat, Ca 
n’Oriol i el Pinar de Rubí, Sant Boi de Llobregat, 
Ripollet, Cervelló, Sant Quirze i Sentmenat. 
La participació va ser massiva amb centenars 
de persones acompanyant-los durant tot el 
recorregut de la rua, que es va iniciar al carrer de 
l’Església i va passar per la Pl. de Can Cadena, la 
Rbla. Verdaguer, el carrer Sant Albert, el Pg. Rubí i 
el Pg. Valldoreix, per acabar a l’aparcament de CAP 
Valldoreix on va tenir lloc la tradicional ballada 
i l’espectacle d’animació infantil ‘Saltimballa i 
Cantajuga’ amb el Gripau Blau.
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La música i la gastronomia van tornar a centrar les 
activitats del vespre i nit del segon dia de Festa 
Major amb la tradició del Concert de Gòspel a 
l’Església Protestant, que es va omplir per gaudir del 
cor Gòspel Beat; seguit de la Sardinada Ecològica 
Popular del Veïnat Progressista, que va cuinar 90kg 
de sardines per a gairebé 400 persones. La Nit Jove 
va posar punt final a les activitats de dissabte amb 
un aparcament del CAP ple per saltar, ballar i cantar 
fins ben entrada la matinada al ritme dels Luand, 
Nit del Canet i la DJ Bulma Beat.
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Diumenge 15

La Caminada Popular del VEN va ser 
la primera activitat de Festa Major de 
diumenge amb un recorregut de 6km per 
l’entorn natural de la vila i una visita guiada 
al Castell de Canals, on el president Juanjo 
Cortés va explicar els orígens de la vila als 
prop de 30 caminants, que més tard va 
continuar fins a la masia de Can Domènech.

Al mateix temps, la Rbla. Verdaguer, al seu 
pas per la Casa de la Vila, van començar les 
Activitats Infantils al Carrer i les Activitats 
Dirigides Solidàries que van convertir 
l’eix principal de Valldoreix (al tram entre 
la Pl. Pompeu Fabra i el carrer Núria). 
On una riuada d’infants i públic familiar 
es van divertir amb els llits elàstics, el 
rocòdrom inflable, els jocs Jugacirc, el 
contacontes de l’AFA del Ferran i Clua, 
l’exhibició de vehicles de l’ADF, les classes 
de ioga i zumba de l’APVV i el Complex 
Esportiu i l’esmorzar gratuït per a infants, 
gràcies al Forn de l’Estació i el Racó del 
Pa. Entretant, a pocs metres, a l’Envelat, 
els focs estaven encesos per cuinar les 
15 paelles participants en el Concurs de 
Paelles de Festa Major, organitzat pel 
Casal de la Gent Gran, que va seure a taula 
a més de 400 comensals. Abans de dinar, 
però, es va celebrar la Trobada Castellera, 
que enguany estrenava nova ubicació a 
tocar de la Casa de la Vila, i que va comptar 
amb la participació dels Castellers de Sant 
Cugat, els Xics de Granollers i els Castellers 
de Cornellà.

En paral·lel, però a l’altre costat de la vila, 
també es divertien de valent els veïns 
i veïnes que es van donar cita a la 26a 
Visita Guiada al Taller de l’artista Adolf, 
que enguany va batre el seu rècord de 
participació amb una cinquantena de 
visitants, com la també visita guiada al 
Centre de Restauració de Béns Mobles al 
CRBM.

A la tarda, i amb l’arròs ja paït, va tocar fer 
cap fins a la Pl. del Casal de Cultura per 
gaudir de la Cantada d’Havaneres, amb els 
Faroners de Calella, i de l’obra de teatre 
‘Trilogia de Rusiñol: Aranjuez-Feminista-
Gente Bien’, que fruit de la sinergia entre 
les tres companyies teatrals de Valldoreix 
(Espiral, Magma-La Serreta i El Cercle dels 
Marxosos), va omplir la Nau de Cultura de 
públic i aplaudiments.
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Diada de sant cebrià

El darrer dia de Festa Major i 
festivitat del patró de la vila, 
Sant Cebrià, va estar reservat 
per a les activitats infantils 
amb la Xocolatada amb coca i el 
contacontes de ‘Els sons robats’ 
als jardins de la Casa de la Vila 
i la Missa Major de la festa 
patronal a la Parròquia de Sant 
Cebrià, oficiada pel bisbe de 
Terrassa, Monsenyor Cristau. 
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L’ Iñaki Ferreira i l’Oriol García són, respecti-
vament, president i cap operatiu de l’ADF 
Sant Cugat i ells van ser els encarregats 
de fer el pregó de la Festa Major de Vall-
doreix 2024

 – com és fer un pregó?
Iñaki Ferreira: Una responsabilitat enorme. Perquè no 
estàs acostumat a fer-ho. Ens va agafar amb el pas 
canviat, però amb la sensació que era un fet important i 
que calia fer-ho bé. Va ser un moment de responsabilitat, 
però també de certa angoixa.

 – Quina va ser la primera reacció quan el president 
us va fer la proposta?

Oriol García: Jo li vaig preguntar al Juanjo “estàs segur?” 
(riu). Em vaig quedar una mica parat i la reacció va ser de 
sorpresa total.
IF: Jo vaig tenir sensació de vertigen. Vaig pensar “Ai, 
ai, ai... No ho hem fet mai això”. Sabem fer i fem moltes 

Entrevista a l’aDF sant cugat, 
pregoners de la Festa Major

coses, però un pregó no l’havíem fet mai. A més, vam 
comentar amb l’Oriol “Ho hem sentit bé? Hem de fer 
el pregó de la Festa Major de Valldoreix, el lloc on vam 
començar”. Va ser una sensació molt especial.

 – Per la vostra vinculació amb Valldoreix, què ha 
significat per a l’aDF ser els pregoners de la 
Festa Major?

IF: El reconeixement de fer el pregó ens va omplir 
com a col·lectiu, perquè representem a les persones 
que ara formen part de l’ADF, però també a tots els 
companys que n’han format part al llarg dels anys. I 
això és una gran responsabilitat, perquè ho vols fer bé 
davant d’una Sala de Plens plena, però el més bonic és 
que ho fas envoltat dels companys, com a agrupació. 
Va tenir un punt màgic.
OG: És molt especial. Des del punt de vista personal 
jo soc veí de Valldoreix i vaig començar a l’agrupació a 
Valldoreix i fer el pregó a la Casa de la Vila va suposar una 
barreja d’il·lusió i emoció.



FEsta MaJOr 

Bu
tll

et
í d

’In
fo

rm
ac

ió
 M

un
ic

ip
al

 | 
Va

lld
or

ei
x

11

 – Durant el pregó en vau fer esment. com comença 
tot plegat?

OG: Comença cap a l’any 1995 dins de l’Associació de 
Propietaris i Veïns de Valldoreix (APVV). Allà el president 
de l’APVV Jordi Cufí i Manel González, que va ser el nostre 
primer president, creen un primer grup de Bombers 
Voluntaris de Valldoreix, que no acaba quallant i es passa 
a ser el servei contra incendis que té la seu a l’APVV. 
Va ser cap a l’any 1998 que es decideix formalitzar 
l’associació i es crea l’ADF i ens traslladem a l’actual 
edifici de la Brigada, al carrer Brollador. Tot comença per 
la inquietud d’un grup de gent que proveníem alguns de 
Valldoreix, però també de Rubí, Castellbisbal...

 – Quanta gent forma l’aDF?
IF: Ara som 25, aproximadament. Sempre estem ballant 
sobre aquesta xifra. Hi ha anys que hi ha més interès en 
el voluntariat i altres que minva una mica, però sempre 
ens movem en aquestes xifres, que són les que ens 
permeten ser operatius pels recursos de què disposem.

 – Valldoreix què significa per vosaltres?
OG: Personalment parlant, és el meu poble. És part de 
la meva vida. Quan iniciem una actuació de col·laboració 
d’emergències o estem presents en un acte a Valldoreix, 
tot es potencia molt més. Acabem marxant a Sant Cugat 
i allà ens tracten molt bé i tenim tot el que ens cal i això 
ens fa passar una mica les penes d’haver hagut de marxar 
de Valldoreix, però mai ens hem oblidat de Valldoreix. Jo 
he nascut aquí. Jo, els meus pares, els meus avis. Tota la 
meva família és de Valldoreix.

IF: Són els nostres orígens. Nosaltres fem les actuacions 
a tot el municipi, però a Valldoreix ho fas amb més 
‘carinyo’, perquè tenim una vinculació especial. Estem 
molt contents a Sant Cugat, però Valldoreix té aquest 
punt romàntic. Hi ha companys que quan arriba l’època 
de Nadal et diuen ‘jo vull anar a la cavalcada de Valldoreix’.

 – Per qui encara no us conegui, què fa l’aDF?
IF: L’ADF fa vigilància i primera intervenció en incendis 
forestals. Aquest és el paquet important de coneixement 
de les ADF. El nostre escut contempla unes flames amb 
aigua a sobre, donant a entendre aquesta relació, però 
fora d’això i dins de tota la part d’actuacions preventives, 
fem els desbrossaments, retirada d’arbres que puguin 
impedir la circulació de vehicles d’emergències a la xarxa 
bàsica de camins del Parc de Collserola. Fora de tot això 
tenim un reguitzell de serveis que fem en col·laboració 
amb Bombers, Policia Local, Agents Rurals, Mossos 
d’Esquadra o Protecció Civil.
OG: Aquests són serveis de protecció o d’emergències. La 
motivació de l’agrupació és la resposta a l’emergència, 
però la nostra essència i la base la fem amb la prevenció.

 – creieu que la gent és conscient de la responsabilitat 
i els riscos que comporta viure a tocar del bosc?

OG: Jo crec que no. Quan hi hagi un gran incendi la gent serà 
molt crítica amb les administracions per no haver fet gestió 
i prevenció, però falta, per part d’alguns veïns, consciència 
d’allò que fan. Des d’una crema de rostolls a llençar restes 
vegetals seques a la vora d’una riera o d’un camí i que això 
pot provocar un incendi que, per petit que sigui, ens obliga 
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a intervenir i provoca un ensurt. Aquí tenim un risc molt 
important, que es treballa per reduir el risc fent franges 
de seguretat, netejant camins, etc. Però el perill continua 
existint i hi ha gent que no n’és del tot conscient.
IF: Totalment. Des d’una activitat que tenim tan 
normalitzada com fer una barbacoa, que tots volem gaudir 
del jardí de casa nostra, s’ha de fer complint la normativa. 
La barbacoa ha de ser d’obra i que disposi de campana 
mataguspires. I evidentment, en aquelles èpoques de 
l’any en què el risc d’incendi és molt alt o extrem, doncs no 
passa res per fer un dinar de carmanyola.

 – El treball de prevenció que es fa des de les 
admnistracions és clau per evitar incendis forestals?

OG: Sí. La major part dels cops els incendis comencen 
per negligències humanes, com llençar una cigarreta 
encesa, a peu de carreteres o camins. Amb les franges de 
seguretat que es fan des de l’EMD el que es fa es treure 
el matoll de l’espai de 15m entre el carrer/edificacions i 
el bosc. Si no hi ha matolls secs la cigarreta no s’encén i 
no provoca l’incendi.

 – sentiu que es reconeix la vostra tasca per part de 
la ciutadania?

IF: Sí. És curiós, però sí. Sí notem el suport i el 
reconeixement dels veïns i veïnes. Molt sovint el que ens 

acaben transmetent és ‘us hem vist’, ‘hem vist el que 
esteu fent’. Notem que la gent ens coneix.
OG: Molts cops el que ens passa és que la gent no 
identifica qui som ni que estem fent en un incendi o una 
intervenció i no és fins que no sap la tasca que duem 
a terme que no ens mostra el seu agraïment i suport. 
Costa que la gent entengui què fem i què som.

 – Però ara amb tot el que ha succeït amb la DaNa a 
València i el paper solidari de les aDF ajudant els 
pobles afectats us heu visibilitzat molt

IF: Una de les coses que ens mou a les ADF com a 
col·lectiu és ajudar a les persones i en aquest cas de 
València passa com amb els incendis. Nosaltres no ens 
cansem de dir que el foc no sap de límits territorials ni de 
fronteres i amb la DANA ha passat el mateix. Nosaltres 
vam sentir que podíem ajudar i això és el que ens va 
empènyer a posar-nos en marxa per donar un cop de mà 
a les persones afectades.
OG: La resposta de l’ADF com a col·lectiu a escala de 
Catalunya ha estat espectacular. Es van organitzar 
grups d’arreu del país (Cadaqués, Lleida, La Garrotxa...) 
que van baixar en combois fins allà. Va haver-hi un dia 
que ens vam ajuntar un total de 198 voluntaris d’ADF 
al poble de Picanya i s’han mobilitzat més de 400 
persones voluntàries. 
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L lenyataires, carboners i persones que culti-
vaven petits horts van ser els primers en ar-
ribar a la Colònia de Montserrat de Valldoreix, 
quan tot just començava la dècada dels anys 
20 del segle passat. Aquestes primeres cons-

truccions, més o menys estables van evolucionar cap a un 
primer nucli de població que es va consolidar i constituir 
en associació l’any 1928 -legalitzada l’any 1931- per de-
fensar els seus interessos i fer arribar l’electricitat i altres 
serveis a la Colònia. Amb l’arribada de la guerra civil l’any 
1939 es dissol aquesta primera associació que, tot i la per-
manència de l’esperit comunitari, l’associació no es reprèn 
fins l’any 1963. Fins a dia d’avui l’Associació de Veïns de 
la Colònia Montserrat ha vetllat pels interessos del barri 
aconseguint portar l’enllumenat, l’autobús, l’aigua corrent 
i el clavegueram, creant el seu local social, entre d’altres.

Al llarg dels seus més de 100 anys d’història la Colònia 
Montserrat ha passat de ser un nucli poblacional 
eventual d’estius i caps de setmana a esdevenir un barri 
amb una població fixa propera als 300 veïns i veïnes, que 
conserven l’esperit associatiu dels primers pobladors.

La millora dels serveis, l’actual cavall de batalla

L’actual junta de l’associació de veïns es marca ‘com a 
principal objectiu millorar els serveis. La urbanització 
de la Colònia es va fer, gràcies als veïns, durant els anys 
60 i des de llavors no s’ha fet cap actuació important, 

colònia Montserrat;  
un sentiment gairebé centenari

més enllà de reparacions puntuals i la il·luminació LED. 
El manteniment del clavegueram és molt important’ ens 
explica el seu actual president Sergi Yuste. Una altra de les 
grans reivindicacions està relacionada amb l’ordenació 
del trànsit, que segons Yuste és un problema perquè 
‘antigament a la Colònia hi havia aparcats dos cotxes tot 
l’any i ara mateix tenim 100 cases de la Colònia amb 2 
cotxes a cada casa. Això són 200 cotxes i no tenim lloc 
per aparcar. Jo no sé com s’ha de solucionar això, però el 
que sí sé és que s’ha de solucionar. El mateix passa amb 
el carrer Moreneta de Montserrat, que s’ha convertit en 
una via d’entrada i sortida de Valldoreix’.

recuperar el sentiment de barri

Una altra de les prioritats de l’Associació de Veïns de la 
Colònia de Montserrat passa, segons el seu president, 
per recuperar l’esperit de barri que es va viure a la 
Colònia durant els anys 80 i 90, i ‘recuperar les tradicions 
catalanes com pot ser el Tió i la Castanyada; recuperar 
també les festes majors amb la seva particularitat 
de barri com era la cercavila de gegants. Ara podem 
tornar-ho a fer perquè tenim gent implicada’. I tot això 
sense donar l’esquena a les iniciatives de la vila i de la 
resta d’associacions de Valldoreix. Per Yuste la clau és 
‘crear sinergies entre la nostra associació i les entitats 
del poble i intentar trobar espais comuns en els quals 
poder desenvolupar iniciatives conjuntes que serveixin 
per crear comunitat i que la gent se senti de Valldoreix’. 
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L’EMD de Valldoreix es va sumar un any més 
als actes de celebració de la Diada Nacional 
de Catalunya, amb un programa encapça-
lat pel discurs institucional del president, 
Juanjo Cortés, seguit de les ofrenes florals 

dels portaveus de la corporació valldoreixenca. També es 
van sumar a les ofrenes florals al monument a l’heroi lo-
cal del 1714, Francesc Busquets ‘Mitjans’, les agrupacions 
locals del PSC, ERC, CUP, i Junts, com també el Casal de 
la Gent Gran, l’Ass. del Veïnat Progressista, Valldaurex 
i el VEN. L’acte va finalitzar amb la cantada dels himnes 
de Valldoreix i el Cant dels Segadors, per part de la Coral 
l’Harmonia i el cor jove Music’al Cor.

Nova llei pròpia per a les EMD

El moment més solemne de la celebració va arribar amb 
el discurs institucional amb motiu de la diada, en el qual 
el president de Valldoreix, i també del conjunt d’EMD de 
Catalunya, es va centrar en la defensa de l’important 
paper que juguen les 65 EMD repartides pel territori 
català, sobre les que va dir: ‘Catalunya necessita les 
seves EMD i les EMD no podem esperar més. Juguem un 
paper cabdal en l’articulació del territori, en la prestació 
de serveis de proximitat, en la fixació de població en les 

Valldoreix celebra la Diada  
reclamant una llei pròpia  

i un finançament just per a les EMD

comarques de muntanya i del món rural, en la preservació 
de la identitat, el patrimoni i les tradicions, en la custòdia 
del territori i dels nostres boscos, entre moltes altres 
coses. Les EMD som governs locals i formem part del 
teixit institucional de Catalunya. No podem continuar 
sent unes administracions discriminades i oblidades’.

Enguany la Diada va coincidir amb l’inici d’un nou 
cicle parlamentari i un nou govern al capdavant de la 
Generalitat, motiu aquest que el president va valorar 
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dient: ‘tenim una oportunitat i la voluntat manifestada 
per la majoria dels grups parlamentaris de dotar les 
EMD d’un marc legislatiu i financer just, no val a badar, 
no podem perdre més temps. Des de les EMD catalanes 
reclamem que la resta d’institucions ens tinguin 
presents en la presa de decisions en tots aquells temes 
que ens afecten. Ja no es possible governar d'esquena 
a les Entitats Municipals Descentralitzades’.

L a diada d’activitats culturals, tradicionals i fa-
miliars de l’Aplec de la Salut va tornar un any 
més als peus del Puig Madrona on el 13 d’oc-
tubre uns 300 veïns i veïnes van omplir l’er-
mita de la Salut i la seva esplanada per gaudir 

de la diada i el programa d’actes. La festivitat s’ha cele-
brat ininterrompudament -exceptuant les edicions 2020 
i 2021 suspeses per la Covid- des de l’any 1939.

Les activitats van arrencar a les deu del matí amb la 
missa oficiada pel rector de la parròquia de Valldoreix, 
Josep Maria Manresa, que va donar pas, a les 10:45h, 
a l’inici de la visita comentada a l’ermita a càrrec del 
president de l’EMD i soci de Valldaurex, Juanjo Cortés. 
Els jocs gegants, el taller d’olors del bosc i l’exhibició de 
vehicles i material de l’ADF van començar les 11:00h a 
tocar de l’ermita, mentre a l’esplanada, a dos quarts de 
12 va començar la Ballada dels Gegants de Valldoreix, 

La cultura i la tradició de  
Valldoreix no fallen a la seva cita anual 

amb l’aplec de la salut

que va donar pas a la Ballada de Sardanes amb la Cobla 
Ciutat de Terrassa a les 12. A les 13:30h va ser el torn de 
la Coral l’Harmonia de Valldoreix i el cor jove Music’Al Cor, 
que van oferir la seva tradicional cantada. El darrer acte 
de l’Aplec de la Salut 2024 va ser el dinar de carmanyola 
i paelles, que va començar les 14:00h. 

Per acabar el president Cortés no va voler deixar passar 
l’oportunitat de reivindicar ‘el valor de la democràcia, de la 
voluntat col·lectiva, del respecte a l’autonomia local, sense 
ingerències’, així com la necessitat de construir ‘pobles 
que no expulsin els seus joves per manca d’habitatge 
assequible. Volem una Catalunya acollidora i solidària. 
Volem una Catalunya sense feminicidis, sense violència 
masclista i vicària, volem una Catalunya on l’ensenyament 
i la sanitat pública siguin prioritaris i de qualitat’. 
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Ple de setembre: agilització de llicències d’obres i fre a l’increment retributiu del govern

	e Aprovada la moció de VOX per accelerar el terminis 
d’atorgament de llicències d’obres amb els vots de 
Junts i el PP. El govern hi va votar en contra.

	e Aprovada per majoria la 13a modificació pressupos-
tària de l’any de 32.000€ pel contracte de serveis tèc-
nics per a la modificació urbanística de Mas Fuster.

	e Decau, amb el vot contrari de l’oposició en bloc, la 
proposta per a l’increment retributiu del 2% dels 
membres de l’equip de govern, contemplat als pres-
supostos generals de l’Estat de 2023, d’acord amb el 
Reial Decret 4/2024 de 26 de juny.

	e Aprovada la proposta per a l’increment retributiu del 
2% del personal de l’EMD de Valldoreix amb el vot a 
favor de l’equip de govern i del grup de Junts.

	e Dació de compte sobre la resolució de l’Oficina 
Antifrau de Catalunya arxivant una denúncia en 
no trobar indicis d’irregularitat i la resolució de la 
Comissió de Garantia del Dret d’Accés a la Infor-
mació Pública.

	e Dació de compte de l’execució del 2n trimestre del 
pressupost, de l’informe sobre compliments de pa-
gament i el període mitjà de pagament, dels decrets 
de presidència i els decrets de contractació.

Ple d’octubre: Prohibició de pas de camions de grans dimensions i promoció de l’activitat comercial

	e Aprovada per unanimitat la proposta del PP per evitar 
el pas de camions de grans dimensions pel centre de 
la vila, plaça de Can Cadena, entorn de l’Estació i ac-
cessos com el camí de la Salut i l’Av. Bilbao.

	e Aprovada la 15a modificació pressupostària de l’any 
i que suplementa les partides de manteniment de 
les instal·lacions de la Casa de la Vila (20.000€), a la 
finalització de l’obra de climatització de la piscina del 
Complex Esportiu (17.412€) i al contracte de l’àrea 
de Serveis Tècnics per a la modificació del planeja-
ment a les zones de concentració de comerç (Can 

Cadena, Rbla. Verdaguer, Mas Roig, Av. Escayola…) 
perquè les edificacions ja construïdes puguin acollir 
més d’una activitat comercial i incentivar la implan-
tació de nous establiments.

	e Dació de compte de la sentència que desestima el 
recurs contenciós administratiu interposat per una 
empresa que volia establir la seva activitat al polígon 
industrial de Can Calopa i a la qual l’EMD li va denegar 
del certificat de compatibilitat urbanística (CCU) per 
incompatibilitat amb l’activitat.

Ple de novembre; Premi Literari i defensa del l’ús del català

	e Proclamació de ”Veure morir una fulla” de Lara Antón, 
en categoria juvenil i “Plou i fa dol” d’Aniol Florensa, 
en categoria adults com a guanyadors del Premi Lite-
rari de Valldoreix 2024.

	e Aprovada la moció de suport a la Declaració de Prada 
per a la millora de l’ús i la presencia del català a la 
societat i per evitar-ne el seu retrocés en l’ús soci-
al. La proposta tira endavant amb els vots a favor de 

la presidència i els vocals de l’equip de govern i els 
membres del grup de Junts. Tant el vocal del PP com 
el representant de VOX hi van votar en contra.

	e Aprovada per unanimitat la 13a modificació de 
pressupost, aprovada inicialment durant el ple de 
setembre, després d’acordar la desestimació de les 
al·legacions presentades a l’expedient de modifica-
ció de crèdit.

sessions Plenàries
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Les EMD de catalunya, cada dia més a prop 
d’assolir una llei pròpia

El 17 d’octubre una representació de l’Agrupació d’EMD, 
encapçalada pel seu president es va reunir amb el 
Secretari de Governs Locals de la Generalitat, Sr. Xavier 
Amor per tal d’exposar els canvis legislatius i financers 
necessaris a les EMD. El Govern ha estat receptiu a les 
demandes de les EMD i s’està treballant per no deixar 
fora les EMD de les línies de subvenció de la Generalitat 
així com començar a treballar en una proposta de Llei 
d’EMD de Catalunya.

El 16 de novembre va tenir lloc a Sucs (Segrià) 
l’Assemblea ordinària de l’Agrupació. Van assistir el 
Secretari de Governs Locals de la Generalitat, Sr. Xavier 
Amor, el delegat del Gobierno a Lleida, Sr. José Crespín, 
el President de la Diputació de Lleida, Sr. Joan Talarn 
i l’alcalde de Lleida Sr.Fèlix Larrosa. L’assemblea va 
servir per traslladar a les diferents administracions les 
reivindicacions de les EMD, rendir comptes a l’assemblea 
i establir els diferents objectius i línies de treball.

Per tal d’avançar en les millores legislatives per a les 
EMD, el dia 20 de novembre es va mantenir una primera 
trobada d’aquesta legislatura amb els diferents grups 
del Parlament de Catalunya. Una representació de 
l’Agrupació va mantenir reunions amb Laura Vilagrà 
(ERC), Lluís Mijoler (Comuns) i Mònica Sales, David 
Saldoni i Jeannine Abella (Junts) per tal d’avançar en la 
proposta de Llei d’EMD. Pròximament es continuaran les 
trobades amb altres grups parlamentaris.

Els dies 11 i 12 de desembre una representació de 
l'agrupació, encapçalada pel president Cortés, va 
mantenir, al Congreso de los Diputados, reunions amb 
els grups del PSOE, PP, Sumar, ERC i Junts per Catalunya. 
A les trobades es va posar sobre la taula la supressió 
de la LRSAL i la participació directa de les EMD en els 
ingressos de l'estat i tots els grups polítics s'hi van 
mostrar a favor.

Així mateix, l’Agrupació d’EMD ha renovat el seu web 
www.emd.cat i les seves xarxes socials 

L’Agrupació d’EMD de Catalunya (AEMD) 
va encetar el 2024 celebrant a Vilamitja-
na (Pallars Jussà) una assemblea extra-
ordinària per renovar els seus càrrecs. El 
president de l’EMD de Valldoreix, Juanjo 

Cortés, era elegit nou president de l’Agrupació. Entre els 
objectius principals d’aquest mandat està el d’aconse-
guir una llei pròpia per a les EMD, com ja tenen la majoria 
d’autonomies de l’estat. Són molts els dèficits legislatius 
i de finançament que pateixen les EMD i cal reformar, en-
tre d’altres coses, el seu sistema electoral o el seu marc 
competencial.

El 23 de març, el poble de Jesús (Baix Ebre) va acollir 
una assemblea extraordinària, amb motiu del seu 
30è aniversari com a EMD. La trobada va servir per 
refermar els objectius de reconeixement institucional i 
la reivindicació de millores competencials i financeres de 
les EMD. Les EMD assistents van signar la “Declaració 
de Jesús” on es reclama la derogació de LRSAL i una Llei 
d’EMD de Catalunya.
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L a plaça del Casal de Cultura, amb els equipa-
ments adjacents de la Nau de Cultura, el Casal 
de la Gent Gran, l’Espai Jove, la Sala del Casal, 
el restaurant ‘El Casalet’ i l’Hostal d’Entitats 
viuran aviat una profunda transformació, que 

portarà aquest espai a esdevenir la nova Centralitat cívica 
i cultural de Valldoreix. Després de molts anys amb aquest 
projecte sobre la taula ha arribat el moment de donar-li un 
impuls definitiu per aconseguir que sigui una realitat.

Des de l’EMD de Valldoreix s’han redimensionat espais i 
redefinit objectius per tal d’avançar i concretar aquesta 
demanda històrica de la ciutadania

Nou impuls a la centralitat; 8,5 milions per 
iniciar el centre social i cultural de Valldoreix

E l president de l’EMD de Valldoreix, Juanjo 
Cortés, acompanyat dels vocals de l’equip 
de govern Ramon Segura (Economia) i Xavier 
Humet (Mobilitat), es van desplaçar el dilluns 
7 d’octubre a la seu de l’Àrea Metropolitana 

de Barcelona (AMB) per reunir-se amb Joan Maria Bigas 
Serrallonga, el seu director de Mobilitat, Transport i Sos-
tenibilitat. La reunió va servir per traslladar a l’AMB la 
voluntat de l’EMD de fer efectiu el traspàs del servei de 
transport urbà de Valldoreix a l’ens metropolità, per tal 
de donar compliment a la legalitat vigent.

Durant la trobada també es va posar sobre la taula la 
possibilitat d’implementar a la vila el servei de lloguer 
de bicicletes ‘AMBici’, així com estudiar l’ampliació del 
servei de ‘BiciBox’ a l’estació i explorar l’opció de poder 
incorporar, a través de l’AMB, més punts de càrrega de 
vehicles elèctrics a Valldoreix. Finalment, des de l’EMD 

es va presentar una petició de col·laboració tècnica i 
econòmica per a fer realitat la urbanització de l’àrea 
d’aparcament de la plaça de Can Cadena.

Des de l’AMB es van mostrar receptius a estudiar 
les propostes plantejades des de Valldoreix i les 
dues administracions es van emplaçar per continuar 
treballant per fer realitat aquests projectes. 

El traspàs del transport urbà, la mobilitat  
i l’aparcament centren la reunió EMD-aMb

Estudi de previsió de costos 1a FasE:

• Centre Cívic Polivalent +  
Escola de Música i Bar-Restaurant 
2.123 m2 a 1.700 €/m2 = 3.609.100 (més IVA)

• Aparcament 1ª FASE 
1.740 m2 a 800 €/m2 = 1.392.000 (més IVA)

• Espai escènic i musical 
1.020 m2 a 2.000 €/m2 = 2.040.000 (més IVA)

TOTAL (iva inclòs): 8.519.731 € 
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E l nou cicle polític a l’EMD de Valldoreix ha su-
posat una aposta per la reactivació dels espais 
participatius de la vila. Això s’ha traduït en la 
convocatòria d’una desena sessions de par-
ticipació (sense comptar Consell de Joventut).

D’entre totes elles han destacat les sessions enfocades 
a consultar a la ciutadania de Valldoreix per l’estat i 
necessitats d’equipaments que hi ha a la vila. Només 
començar l’any (11 de gener) l’equip de govern va plantejar 
a la ciutadania la seva idea d’una nova Centralitat de 
Valldoreix, amb la voluntat de rebre propostes ciutadanes 
sobre necessitats d’espais per a activitats col·lectives i 
d’entitats. Abans de les vacances d’estiu es va fer retorn 
de totes les propostes recollides i es va presentar el pla de 
necessitat d’espais per a la Nova Centralitat.

Una de les més actives ha estat la Taula de Festes amb 
sessions cada quatre mesos. També és la que dona 
més opcions a ciutadania i teixit associatiu per a la 
col·laboració en l’organització d’activitats festives. Per a 
la planificació de la Festa Major es van tenir en compte 
les propostes aportades pels assistents a les sessions, 
així com, a posteriori, es van recollir les valoracions de 
millora, de cara a pròximes edicions.

A la reunió de la Comissió de Cultura del 7 de març es 
va fer una crida per constituir diversos consells: teatre, 

La participació ciutadana,  
al centre de l’acció política  

i la governança

cinema, conferències. Aquests grups tenen la funció 
de proposar, consensuar i decidir certes activitats 
del programa cultural que l’EMD Valldoreix organitza 
anualment.

Pel que fa al Consell de la Vila, el grup motor, constituït 
el 28 de febrer i encarregat de la redacció del reglament 
d’aquest òrgan estable de participació, continua 
treballant juntament amb l’àrea de participació de l’EMD 
en la proposta normativa per establir els seus objectius 
i funcionament.

Espais participatius Valldoreix 2024

 – Taula d’Equipaments - 11 gener i 10 juliol

 – Taula de Festes - 17 gener, 10 abril, 3 juliol, 16 octubre

 – Consell de la Vila - 28 febrer

 – Comissió de Cultura - 7 març

 – Comissió de Mobilitat - 20 març

 – Consell de Joventut - 2 maig, 30 maig

 – Taula pel Català - 5 novembre

 – Comissió de Patrimoni – pendent de constitució 
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La demanda del bus de Valldoreix  
creix prop d’un 15% durant el 2023

F ins a un 14,8% s’ha incrementat la demanda 
del transport urbà de Valldoreix al llarg del 
passat any 2023, respecte a l’any 2022, amb 
un total de 497.999 viatgers, 64.185 usuaris 
més que durant l’exercici anterior, quan van 

fer ús dels busos urbans de la vila fins a 433.814 perso-
nes. Per línies, la que registra un increment més gran de 
demanda és la V4.1 que ha vist incrementades les vali-
dacions en un 26,67%, passant de 32.368 a poc més de 
41.000 viatgers. En segon lloc, trobem la línia V3 amb 
un increment proper al 17,5% i que passa de 130.011 a 
152.655 passatgers.

Amb l’increment de les xifres del 2023 a la mà es constata 
la tendència a l’alça en la demanda del servei després 
de la pandèmia de la Covid-19, que va representar una 
davallada de més de 300.000 validacions, i s’aconsegueix 
superar en més de 13.000 viatges la demanda prèvia a la 
crisi del Coronavirus, que va ser de 484.828 validacions 
registrada l’any 2019.

A la zona de 
l’estació, a la 
mateixa plaça 
i a l’andana 
de l’Av. Villa-

delprat, estan disponibles 
des de principis d’octubre 
les noves zones de ‘petó i 
adeu’. Aquets espais, de-
gudament delimitats amb 
ratlles blaves i senyals ver-
ticals, estan pensats per fer 
una parada per desencot-
xar/recollir persones usuà-
ries dels FGC, amb un mà-
xim de 5 minuts de durada i 
no està permès que el con-
ductor abandoni el cotxe. 

En el capítol d’ingressos la recaptació de l’any 2023 
(inclou validacions de bitllets senzills, títols ATM i títols 
socials) s’ha mantingut en poc menys de 135.250 euros. 
Pel que fa a les despeses, aquestes han ascendit a 
801.240 euros, el què suposa un increment del 2,01%, 
amb relació a l’any anterior. 

Noves zones de petó i adeu  
a l’entorn de l’Estació
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L’itinerari de vianants i bicicletes,  
una via de connexió segura  

entre Valldoreix i La Floresta 

E l nou recorregut, que fa uns mesos que 
està obert a la ciutadania i ha suposat una 
inversió per Valldoreix de 500 mil euros, 
té 1.125 metres de longitud i 3,5 metres 
d’amplada i està protegit del trànsit rodat 

amb proteccions de seguretat de fusta.

El projecte, que connecta el Camí Antic de Terrassa (La 
Floresta) amb la plaça de Can Cadena, permet:

• Millorar la connectivitat entre la Floresta i Valldoreix 
i continuar ampliant la xarxa de carrils bici a la ciutat.

Els aparcaments del c/torrent es 
reendrecen per millorar la seguretat

A l carrer Torrent, des del mes d’octubre, 
s’ha implementat una nova pintura, amb 
les places d’aparcament intercalades a 
banda i banda, per tal d’eliminar la linea-
litat de la via i d’aquesta manera aconse-

guir reduir la velocitat de pas dels vehicles pel carrer 
i millorar la seguretat del veïnat i dels vianants. 

• Millorar la seguretat viària, eliminant la cohabitació 
del trànsit rodat i el trànsit de vianants i ciclistes; 
implantant una rotonda a la intersecció de la 
carretera amb el Camí Antic de Terrassa, incorporant 
elements de reducció de la velocitat i millorant el 
sistema d’enllumenat viari.

• Endreçar la cruïlla amb els carrers de Ca n’Enric, Pau 
i el passeig del Sol.

• Millorar l’accessibilitat a la confluència amb la 
rotonda de Can Cadena. 
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En marxa les obres de millora de 
l’entorn del pont del camí de la salut

E l pont del Camí de la Salut és, des de finals 
de setembre, objecte de treballs per part de 
l’Àrea Metropolitana de Barcelona (AMB) 
per recuperar la seva capacitat funcional 
d’evacuació d’aigües i d’altra banda, la po-

sada en valor de com a element històric i patrimonial 
de Valldoreix. El pont presenta alguns elements que 
constaten que es tracta d’una obra de fàbrica realitza-
da a la segona meitat del segle XIX, ja que el camí de 
Can Monmany ha sigut i és el camí que connectava la 
plana del Vallès –el límit sud de Rubí- amb els primers 
contraforts de Collserola. 
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L a Plaça Maria Sabater va acollir, el divendres 
29 de novembre l’acte d’encesa de llums de 
l’arbre de Nadal on els més de 500 assistents 
de totes les edats van poder gaudir amb el 
taller de varetes de llum, la xocolatada amb 

coca, l’arbre dels desitjos, la ballada dels Gegants de 
Valldoreix i la cantada de la Coral de Familiars, Amics i 
Professorat de EMV i de l’Escola J. Ferran i Clua. L’encesa 
va obrir el cicle nadalenc a la vila, que va continuar els 
dies 14 i 15 de desembre a la Nau de Cultura amb els 
Marxosos del Vallès felicitant les festes amb el seu tra-
dicional Show de Nadal.

Per Nadal cultura, tradició i gastronomia

La música va ser el plat fort dels dies 19 de desembre, 
amb la celebració del Concert de Nadal de les Corals de 
l’Escola de Música a l’Església de l’Assumpció; el 20 de 
desembre amb el Concert de Nadal dels Conjunts Ins-
trumentals de corda de l’EMV a l’Església Protestant), 
el Concert de Nadal dels Conjunts Instrumentals de pi-
anos i guitarres l’Església de l’Assumpció, el Concert de 
Nadal de la Banda l’EMV i de la Banda Juvenil al gimnàs 
del Ferran i Clua i el Concert Coral de Nadal de les corals 
l’Harmonia de Valldoreix i Music’Al Cor a l’Església de 
l’Assumpció.

El dissabte 21 de desembre va estar carregat d’activitat 
amb l’Escudella i Carn d’Olla de la Cuina del Mercadet, 
el Pessebre Vivent de Valldoreix a la Parròquia de Sant 
Cebrià i el Quinto de Nadal a la Sala del Casal de Cultura, 
a càrrec d’Acció Cultura de Valldoreix, amb la col·laboració 
del Consell Joves de Valldo. El Pessebre Vivent de Valldo-
reix va repetir posada en escena el diumenge 22

La Màgia de Saló especial Nadal de l’Ass. de Propietaris i 
Veïns de Valldoreix, el dissabte 28 va posar el punt màgic 
i còmic a les festes de la vila, oferint un espectacle de 
màgia i comèdia ple de misteris, rialles i sorpreses de la 
mà d’Aina Franchutti & Rei Mackey.

arribada dels reis

Els últims actes del programa de Nadal a Valldoreix seran 
la tradicional Recollida de cartes del Patge Reial Martí de 
Buscarons a la seu de l’Associació Propietaris i Veïns de 
Valldoreix i la Cavalcada dels Reis. La cita amb el patge 
reial serà els dies 3 i 4 de gener de 17.30 a 20.00h a la 
seu de l’APVV on també podrem gaudir amb activitat in-

L’encesa de l’arbre de Nadal  
dona el tret de sortida del  
cicle nadalenc a Valldoreix

fantils, la xocolatada sense gluten, la cantada de nadales 
i el Market APVV.

La cirereta del cicle nadalenc a Valldoreix la posarà la 
Cavalcada dels Reis Mags que, com mana la tradició se 
celebrarà la tarda del Diumenge 5 de gener, quan els car-
rers de Valldoreix s’ompliran per viure i acompanyar el 
recorregut dels tres mags per la vila. La comitiva sorti-
rà a les 17:45h de la plaça Estació i passarà per la plaça 
de Can Cadena, la rambla Mossèn Jacint Verdaguer, farà 
parada a l’Església Assumpció i continuarà per la plaça 
Pompeu Fabra fins a arribar a l’Envelat. Allà és on es farà 
la recollida de cartes per part dels Reis i on, des de les 
17:30h, els assistents que no acompanyin la caravana 
reial, podran esperar l’arribada dels Reis entretinguts 
amb els tallers infantils i degustant la xocolatada amb 
melindros i la sopa miso del restaurant Momotaro. 
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Nova edició del cicle cinema a la Nau

L a comèdia romàntica ‘Amor a la siciliana’ va 
ser la pel·lícula que va donar, el divendres 11 
d’octubre, el tret de sortida de l’edició 2024 
del Cicle de Cinema a la Nau. El cicle va con-
tinuar el 8 de novembre amb la projecció del 

film ‘Una llibreria a París’. La cloenda del cicle cinemato-
gràfic va tenir lloc el 13 de desembre, quan els assistents 
a la Nau de Cultura van poder gaudir amb la pel·lícula ‘El 
mestre que va prometre el mar’, un drama biogràfic pro-
tagonitzat per Enric Auquer. 

La bressol ja llueix nou mural

Èxit absolut a la Mostra de teatre 2024

E ls nens i les nenes de l’Escola Bressol de Vall-
doreix tenen, des del passat 11 d’octubre, uns 
nous companys d’escola. Un ocellet cantaire, 
un conill, un gripau, una marieta, un cuc, una 
papallona, formigues, cargols, un porc espí i 

un esquirol curiós, tots envoltats d’arbres, flors i plantes, 
acompanyen cada dia els infants quan entren i surten del 
centre. Tots formen part del nou mural que adorna els 
murs de la rampa d’accés a l’escola bressol i neix de la 
creativitat de l’artista il·lustradora i mare d’un exalumne 
de l’escola, Mireia Serra (@mireia.crea) 

L’obra ‘Trilogia Rusiñol’ interpretada per 
les tres companyies teatrals valldorei-
xenques (Grup de Teatre Espiral, Magma 
2011-La Serreta i Marxosos El Cercle) va 
aixecar, el diumenge 10 de novembre el 

teló de l’edició 2024 de la Mostra de Teatre de Valldoreix. 
‘Trilogia Rusiñol’ són tres obres en una, on les tres com-
panyies representen les obres ‘Rusiñol, Arajuez 1931’ de 
Montserrat Cornet i ‘La feminista’ i ‘Gente bien’, escrites 
pel mateix Rusiñol.

El diumenge 17 de novembre va ser el torn de la 
companyia de teatre Quatre Per Quatre, que va pujar a 
l’escenari de la Nau de Cultura per presentar un clàssic 
del teatre universal, ‘El Tartuf de Moliere’

La tercera cita va presentar ‘Anònim venecià’, que la 
companyia de Teatre Enric Borràs va portar a escena el 
dissabte 24 de novembre.

La cloenda del cicle escènic va ser el diumenge 1 de 
desembre, a càrrec dels grups de teatre de Valldoreix i 
Sant Cugat; Amants del teatre, Dxoc teatre, El Cercle, Fila 
Zero, Grup de Teatre Espiral, Magma-La Serreta i Pedra 
i Sang. Tots plegats van donaran vida a ‘El drapaire’, una 
obra que es va estrenar a Valldoreix el 29 de novembre 
de l’any 1992. 
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El biblioaccés Vall d’Or s’omple d’obres  
i autors amb vincles a Valldoreix

A les estanteries del Biblioaccés Vall d’Or po-
deu trobar una secció literària dedicada als 
autors i autores que tenen vinculació amb 
Valldoreix. Allà podeu trobar les obres d’es-
criptors com: Josep Amorós, Enric Larreula, 

Alfons Romero, Mariona Masferrer, Claudia Salamones-
co, Ana Bejarano, Emili Sempere i Matilde Priante. 
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Visita institucional al 
taller de l’artista adolf

L’ artista local Adolf Priante va obrir, 
el 9 d’octubre, les portes del seu 
taller-estudi ubicat al C/ Pere Mas 
als representants de l’EMD de Vall-
doreix, per guiar-los pel seu univers 

creatiu desenvolupat al llarg de més de quatre dè-
cades de trajectòria. 

L’EMD de Valldo-
reix i l’Associa-
ció Cultural de 
l’Harmonia de 
Valldoreix (Coral 

l’Harmonia i Music’al Cor) van 
signar a principis d’octubre la 
renovació del conveni de col·la-
boració entre les dues entitats, 
amb el qual l’administració vall-
doreixenca dona suport a les 
iniciatives culturals i artístiques 
de la coral nascuda l’any 1981 
al sí de l’Associació de Veïns de 
Can Majó. 

L’EMD renova el conveni  
amb la coral l’Harmonia i Music’al cor
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M és de 200 persones van participar el 10 
de novembre en una nova edició, i ja en 
van 7, de la Marxa de la Salut del Club 
Muntanyenc Sant Cugat, que un any més 
va sortir del Camp de Fútbol de Valldoreix 

per recórrer l’entorn de Can Monmany i l’Ermita de la Sa-
lut. Abans de començar, els instructors de Marxa Nòrdica 
del Club Muntanyenc van fer tallers per millorar la tèc-
nica de marxa i un escalfament conjunt. En arribar a la 
meta tots plegats van fer una sessió d’estiraments. 

sanuy, Notó i  
Gutiérrez s’acomiaden  

amb honors del  
club Handbol Valldoreix

L’EMD de Valldoreix va homenatjar a prin-
cipis de juliol a l’equip del Club Handbol 
Valldoreix per la seva gran temporada 
i l’ascens a la Lliga Catalana Argent i va 
fer un reconeixement a la trajectòria dels 

jugadors Pau Sanuy, Eloi Gutiérrez i Quim Notó, que en-
guany pengen la samarreta del club valldoreixenc. 

Marxa de la salut del cMsc;  
7 anys d’èxits a Valldoreix

M és de 400 persones es van inscriu-
re per prendre part el diumenge 15 
de desembre en la Milla Solidària de 
#Valldoreix, que enguany ha celebrat 
la 8a edició. La prova atlètica, que un 

any més va tornar a ser una festa de l’esport i la so-
lidaritat, destinava la seva recaptació a La Marató de 
3cat i va aconseguir reunir 1.900€ per a la investiga-
ció de les malalties respiratòries. 

La Milla solidària 2024  
recapta 1.900€ per a La Marató de 3cat
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Floristeria VallVerd: Més de 30 anys  
omplint Valldoreix de flors

Corria l’inici de la dècada dels 90 del segle 
passat, any olímpic a Barcelona i a Valldo-
reix, quan l’Anna Beato va establir un lloc 
de venda de flors a la plaça de Can Cadena. 
Tot just s’acabaven d’inaugurar els Túnels 

de Vallvidrera i a la vila es començaven a flairar aires de 
canvi. Molt ha evolucionat i crescut la vila les últimes 3 
dècades. També ho ha fet la Floristeria VallVerd, tant en 
espai com en serveis, però sense perdre la seva essència; 
la qualitat, la proximitat i el servei públic.

Qualitat i servei, les claus

Ara, 32 anys després, l’Anna comparteix el negoci 
familiar amb el seu fill Héctor i tots dos regenten aquesta 
petita gran floristeria, que destaca pel seu tracte proper, 
la seva qualitat i els seus preus competitius. I això és el 
que valora la seva clientela fixa, perquè l’Anna i l’Héctor 
treballen amb flor fresca del dia ‘no treballem amb 
càmeres refrigerants i portem cada dia flor nova. Això 
fa que els rams que fem puguin durar fins a 15 o 20 
dies, i això la gent ho valora’. I el catàleg de serveis de 
la floristeria VallVerd és ampli amb entregues a domicili, 
decoracions per a bodes i cerimònies religioses, actes 
socials, celebracions institucionals...

L a restauració de Valldoreix ha estat enguany 
protagonista de la campanya institucional 
de promoció del comerç de la vila, #Assabo-
reixValldoreix. Un total d’una quinzena de bars, 
restaurants i forns s’han afegit a una iniciativa 

que ha servit per donar a conèixer a través de les xarxes 
socials les especialitats de cada un dels establiments que 
n’han format part. Des dels restaurants 24 Kdires, Casa 
Bar Ángel, Can Veris, Momotaro, El Casalet, Foodies i La 
Rampa; passant pels forns de pa Bonaparte Pa i Dolç, el 
Forn de l’Estació i el Racó de Pa; i els bars i espais de de-
gustació com el General de Begudes, El Tapes, Dumas i El 
Jardí de les Delícies. La campanya va acabar amb un ci-
nefòrum on es va projectar el film ‘La vida padre’ i es va 
debatre sobre quanta veritat hi ha en pel·lícules, sèries i 
concursos centrats en la temàtica gastronòmica i de com 
això afecta la professió. 

artesania amb flors

L’altre punt fort dels productes de la Floristeria VallVerd 
és la flor seca, la qual treballen de forma artesanal, per 
oferir productes d’alta qualitat com rams i centres florals 
que els diferencien de la resta de floristeries de l’entorn. I 
tot això combinat amb elements d’artesania que aporten 
valor afegit a les seves creacions.

I és que no es pot entrar ni sortir de Valldoreix sense fixar-
se en el racó més florit i colorit de la vila. Quan passeu per 
davant no deixeu passar l’oportunitat d’aturar-vos i gaudir 
amb la gran quantitat de flors i plantes que guarneixen 
la plaça de Can Cadena. Allà us esperen l’Anna Beato i 
l’Héctor Franco per alegrar-vos el dia amb una flor. 

amb #assaboreixValldoreix, descobreix i 
degusta la gastronomia de Valldoreix
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L’ escola Jaume Ferran i Clua de Valldo-
reix va ser objecte durant les vacances 
d’estiu escolars de treballs de millora 
de les seves instal·lacions de cara al 
nou curs 2024-2025. En concret les 

actuacions de millora van consistir en la reforma 
dels lavabos de la classe I3 d’infantil, la instal·lació 
de ventiladors a les quatre aules, la reforma i reno-
vació dels quadres elèctrics del vestíbul i l’habilitació 
d’un armari per emmagatzemar material, tot això a 
les instal·lacions del parvulari.

Pel que fa a l’edifici de l’escola, es van instal·lar dos 
aparells d’aire condicionat a la biblioteca de l’escola, 
com també un altre a la sala d’actes del centre, que 
ha de permetre crear espais climatitzats comuns. 
Altres actuacions realitzades per la Brigada d’Obres 
municipal van ser: l’enderroc del mur perimetral del 
porxo de l’entrada de l’escola per unificar l’espai 
de patis, el canvi d’ubicació del sorral d’infantil per 
aprofitar les zones d’ombres dels arbres del pati 
i la retirada dels antics bancs i taules de ferro per 
instal·lar-hi nou mobiliari.

En total la inversió en aquestes intervencions ha estat 
de més de 25.000€, que se sumen a les actuacions 
com les de recreixement, estabilització i millora 

L’EMD destina més de 25.000€  
per millorar les instal·lacions  
del Ferran i clua pel nou curs

del mur del parvulari realitzades durant la passada 
setmana santa, i que van suposar una inversió de 
més de 12.000€. Aquestes actuacions s’emmarquen 
dins del pla anual de manteniment i de millores 
pedagògiques, amb una dotació que arriba fins a 
60.000€/any (30.000 de manteniment + 30.000 en 
millores pedagògiques). 

L’Escola Bressol ha estrenat 
aquest curs els nous tendals que 
milloren el confort climàtic del 
centre creant zones d’ombra que 
serveixen per mitigar els efectes 
de la calor al pati de l’escola 
durant el mesos de més calor. 

Nous tendals  
per a la bressol
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AUMENTO DE IMPUESTOS 
EN VALLDOREIX
El gobierno de izquierdas de Valldoreix ha presenta-
do una propuesta de presupuestos para 2025 que 
incluye una notable subida de impuestos, generando 
gran controversia en el municipio. Entre las medidas 
destacadas se encuentran la creación de una tasa de 
residuos, una nueva tasa de alcantarillado, una actu-
alización del IPC en las ordenanzas fiscales y el au-
mento del Impuesto sobre Bienes Inmuebles (IBI).

La tasa de residuos, basada en el modelo aplicado en 
Sant Cugat, supondría un coste medio de 250 euros 
anuales por vivienda. Aunque el gobierno argumenta 
que es una obligación de la Unión Europea, esto no 
es del todo cierto, ya que la UE solo recomienda este 
enfoque sin imponerlo como obligatorio. Asimismo, 
la tasa de alcantarillado se fijaría en unos 90 euros 
anuales por hogar.

Por otro lado, se prevé un incremento del 4,9 % en las 
tasas municipales, afectando únicamente a los usu-
arios de servicios específicos, y una subida del 2,62 % 
en el IBI, en línea con el Ayuntamiento de Sant Cugat. 
Este último aumento supondría, de media, 65 euros 
anuales adicionales para los propietarios de inmue-
bles. En total, los vecinos de Valldoreix podrían llegar 
a pagar más de 400 euros extra al año.

El Partido Popular de Valldoreix ha expresado su total 
desacuerdo, señalando que no es el momento adecu-
ado para subir impuestos en un contexto de inflación 
y dificultades económicas. Si bien reconocen el au-
mento de los costos municipales, consideran injusto 
que el peso de estas medidas recaiga exclusivamente 
sobre los ciudadanos.

VOLEM UNA NOVA CENTRALITAT
Hores d’ara crec que tothom a Valldoreix coneix l’espai 
de la Centralitat, on hi ha el Casalet, la nau, el Casal de 
Cultura i altres equipaments i la precarietat en que es 
troben tots ells, amb problemes d’humitats, mal aïllats 
i energèticament ineficients.

Parlem d’un projecte per una part dels equipaments del 
Valldoreix del futur, que hem de ser capaços de fer entre 
tots, ara es el moment de posar-nos d’acord, les entitats 
del poble i tots els grups polítics amb representació al 
consistori i tirar endavant el Projecte de la Centralitat.

Un projecte que contempli el Centre Cívic amb l’escola de 
música, l’hostal d’entitats, aules polivalents, magatzems, 
despatxos, un espai de cuina, la futura biblioteca, el casal 
de la gent gran, els espais pels joves i el cau, espais pel mu-
seu, un nou espai de restaurant i l’espai escènic i musical, 
amb un gran aparcament a sota que donarà servei a les 
activitats del Centre Cívic i a les zones comercials del vol-
tant. I tots aquests equipaments al voltant de la Plaça de 
la Centralitat com gran AGORA i espai de trobada del poble.

A Valldoreix no disposem de recursos il·limitats, es més 
econòmic i eficient agrupar aquestes activitats socials i 
culturals en un mateix edifici, els costos de construcció 
i de manteniment son inferiors que si féssim dos o mes 
edificis per les mateixes activitats.

A la vegada estem creant espais de comunicació, de tro-
bada, de compartir activitats, de FER POBLE.

El poble de Valldoreix i els seus habitants ens mereixem 
uns equipaments de qualitat. I de fet, aquest, es un pro-
jecte que ve d’anys enrere, on hi ha hagut diversos pro-
jectes de participació ciutadana. En un lloc ben comuni-
cat, proper a l’estació i les línies de bus.

Es un projecte a llarg termini, que s’haurà de desenvo-
lupar per fases els propers anys, però comencem ja per 
la primera!!!

Una de les característiques que determinen la qualitat de 
vida d’allà on vivim és la quantitat i qualitat dels equipa-
ments, i ja va sent hora...

NOta D’acLariMENt
Els textos de l’apartat d’opinió apareixen en aquest espai tal com els grups municipals els envien per a la seva publicació.  
En cap cas des de l’àrea de comunicació es modifiquen els escrits per a correccions d’estil o ortogràfiques.
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UN ANY AL GOVERN 
PROGRESSISTA DE 
VALLDOREIX
Ara fa una mica més d’un any que ERC forma part del 
govern de coalició progressista de l’EMD de Valldoreix, 
millorar la qualitat de vida d’una vila amb prop dels 9.000 
habitants ha estat el nostre objectiu des del primer mo-
ment aplicant l’esperit republicà que ens defineix.

ERC també formem part del govern de coalició a Sant 
Cugat del Vallès amb JUNTS, donem l’estabilitat en 
la governabilitat que tota la ciutadania de qualsevol 
ciutat demana.

Hem encarat amb molta prudència i ambició el nou man-
dat i tenim molta feina per fer en els diferents àmbits 
dels quals l’EMD de Valldoreix té competències.

El balanç d’aquest primer any el valorem com a positiu: 
hem aplicat mesures de bon govern en la nostra gestió 
obrint les portes de l’EMD al veïnat i entitats, les nostres 
actuacions són amb total transparència amb comissions 
mensuals de la Junta de Veïns, hem recuperat la parti-
cipació ciutadana amb comissions i consells sectorials, 
mantenim un diàleg permanent i constructiu amb l’Ajun-
tament de Sant Cugat i som prudents amb les finances 
de la vila.

La resta del mandat continuarem amb aquesta actitud 
i encararem, amb la responsabilitat que tenen tots els 
partits, els grans reptes que Valldoreix té pendents de fa 
molts anys i que perjudiquem moltíssim la nostra iden-
titat com a poble i la qualitat de vida del veïnat: construir 
equipaments culturals i esportius, acabar la urbanització 
de la via, consolidació del patrimoni històric i natural, pri-
oritzar el veïnat de Valldoreix en l’aparcament en l’entorn 
de l’estació de FGC, finalitzar la millora de la xarxa de cla-
vegueram, acabar la instal·lació de lluminàries led a tota 
la vila i construir habitatge protegit.

APOSTA ESTRATÈGICA  
PER VALLDOREIX
El 2024 serà l’any que passarà a la història per ser 
l’únic on hi ha hagut un únic ‘Info Valldoreix’, que és 
aquest que teniu a les mans. Només aquesta qües-
tió ja donaria per un article però preferim centrar-nos 
en explicar quina és l’aposta estratègica de Junts per 
Valldoreix que passa, indubtablement, pels pressu-
postos del 2025 i pels quatre grans projectes que 
hem proposat a l’equip de govern perquè siguin inclo-
sos en el seu full de ruta.

Són els següents:

Avinguda Baixador: Actuació immediata d’una capa 
de rodament i atorgaments de llicències instantanis. 
És viable fer-ho tal i com avalen informes tècnics de 
Sant Cugat i informes tècnics d’empreses consulta-
des per nosaltres. Mentre es realitza el projecte d’ur-
banització, el mentrestant passa per aquí.

Pàrquing estació FGC: Prioritzar els veïns i veïnes de 
Valldoreix a l’hora d’aparcar el seu vehicle. Aquells 
que vinguin de fora, hauran de pagar. Aquest empla-
çament no pot continuar sent el pàrquing de referèn-
cia de ciutadans d’arreu del Vallès Occidental, que 
venen aquí a estacionar el seu vehicle perquè saben 
que és gratuït.

Arranjament del camp de futbol: Dignificar aquest 
equipament amb gespa artificial i reciclada inclo-
ent-hi uns vestuaris. El Valldoreix FC i els veïns i ve-
ïnes de la nostra vila (mentre no es defineix la ubi-
cació exacta d’un camp de futbol més gran) precisen 
d’aquest arranjament.

Escola de Música: Cal fer un equipament pensant en 
el futur de la vila. Aquest ha de ser multidisciplinari i 
ha de poder acollir també altres disciplines com, per 
exemple, el teatre.

Aquesta és la nostra proposta i el que volem fer des 
de Junts per Valldoreix. 
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Un año, muchas expectativas, y muy pocas medidas 
llevadas a cabo por nuestro gobierno de “frente po-
pular”. Un mal endémico que hemos conseguido apla-
car con responsabilidad, madurez y atendiendo a las 
necesidades de los vecinos de Valldoreix.

Mientras a algunos se les llena la boca con palabras 
de inclusión, progreso, etc. Otros, nos dedicamos a 
trazar puentes, abordar necesidades y a escuchar 
que es lo que nos piden los vecinos.

Avinguda Baixador, un campo municipal de futbol 
para nuestro queridísimo Valldoreix F.C., la agiliza-
ción de licencias, seguridad y subcomisarias de po-
licía, ayudas a las familias bloqueando la subida de 
impuestos y ayudas al campo, trazando de un plan 
de acción para dignificar a nuestros agricultores y a 
nuestros bosques. Son parte del resumen del tra-
bajo realizado.

Pagar facturas electorales sale muy caro y cuando 
tus parejas de baile son tan dispares en un gobierno, 
provoca que muchas veces te pises los pies. Frente a 
todo ello, la honradez, la humildad y la sensatez, será 
lo que impere en la política responsable que seguire-
mos construyendo desde VOX.

LA PARTICIPACIÓ, L’EINA PER 
GOVERNAR MILLOR
Ara ja fa un any i uns quants mesos que el Partit dels 
Socialistes de Catalunya forma part del govern de l´EMD 
de Valldoreix i de totes les àrees que portem, la que he 
trobat més interessant és la de participació. El contacte 
amb la gent, escoltar amb atenció, esbrinar tot allò que els 
interessa i poder fer- ho realitat, poder fer la vida dels ve-
ïns i veïnes de Valldoreix més fàcil “parant l´orella” , m´ha 
semblat la manera més efectiva d’ordenar i canalitzar els 
recursos públics amb la voluntat del poble. La participa-
ció s´ha de prendre seriosament, per això s’entén a tots 
aquells que no els agradi posar-la en pràctica, és una eina 
que pot trasbalsar tot un programa polític, ha de fer por 
que totes les accions que es volen implementar no siguin 
les que els veïns necessiten, perquè qui coneix més el seu 
barri que el veí o la veïna? Engegar comissions o taules de 
participació com la del Català, Festa Major, mobilitat, equi-
paments i unes altres i prendre’t amb serietat tots els re-
sultats és una gestió complicada i si aquests no van en la 
línia dels projectes d´un govern, encara és pitjor, la decisió 
de fer realitat la voluntat popular i deixar de banda la teva 
visió de com han de ser les millores que vols implementar, 
ha de ser molt difícil. No es pot decebre a tots els han cedit 
el seu temps i han participat de taules i comissions, s´ha 
de trobar un punt comú per arribar a acords.

El govern ha estat a peu del carrer, escoltant quines són 
les incidències de cadascun dels barris del poble, dema-
nat l´opinió a totes les entitats que representen a una 
part important del veïnat de Valldoreix i deixant en mans 
de la participació el nou reglament de participació, espe-
cíficament el Consell de la Vila, un organisme que convi-
da a participar per col·laborar amb l´acció del govern.

La línia de la nostra actuació ha quedat clara després d´a-
quest temps, ningú ens pot dir que no hem fet el que vam 
dir que faríem, que és obrir la Casa Comuna a totes i tots 
els que tinguin una visió del que ha de ser el Valldoreix del 
futur i volen ajudar a construir-lo. Moltes gràcies.

NOta D’acLariMENt
Els textos de l’apartat d’opinió apareixen en aquest espai tal com els grups municipals els envien per a la seva publicació.  
En cap cas des de l’àrea de comunicació es modifiquen els escrits per a correccions d’estil o ortogràfiques.
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Des de Valldoreix Plural governem des de la proximitat, 
perquè creiem que és l’única manera de fer-ho bé. La mi-
llor manera de conèixer les necessitats reals són escol-
tar, trepitjar el carrer i estar al costat dels veïns i veïnes 
de Valldoreix. Hem impulsat la participació ciutadana i el 
treball conjunt amb el teixit associatiu. Això ens ha per-
mès tenir una cavalcada, una Festa Major o un Aplec molt 
participatius. Escoltar i treballar plegats fa que rebem les 
vostres preocupacions i suggeriments de manera direc-
ta i propera, fent així un Valldoreix per a tots i totes. Ens 
hem trobat amb tothom i hem visitat centres educatius, 
entitats, comerços, clubs i institucions per conèixer, de 
primera mà, la realitat plural de Valldoreix. El treball de 
l’equip de govern s’ha centrat en començar a fer realitat 
els compromisos que vam adquirir amb vosaltres. Aquest 
dia a dia no seria possible sense haver format un equip de 
govern responsable, sòlid i cohesionat i amb la dedicació 
i l’esforç de tot el personal de l’EMD, a qui agraïm la seva 
feina. Ens hem obert als municipis veïns, i ens hem dirigit 
a altres institucions, per aprendre, per obtenir recursos i 
per posar Valldoreix al mapa i fer paleses les nostres ne-
cessitats. Hem reordenat l’entorn de l’estació, creat nous 
passos de vianants, reparat voreres, creat zones ver-
melles per afavorir el comerç o renovat diversos trams 
d’asfalt deteriorat. Hem fet millores puntuals a la Colònia 
Montserrat. Hem habilitat una xarxa de refugis climàtics, 
creat espais d’ombres i millores de climatització a les es-
coles o millorat zones de jocs infantils. Hem ampliat les 
franges de protecció forestal, fet millores a la piscina mu-
nicipal, renovat l’enllumenat públic i un tram del clave-
gueram. Hem treballat transversalment amb policia local 
i Mossos per millorar la seguretat a Valldoreix. Hem creat 
un espai d’autors i autores valldoreixencs a la biblioteca. 
Hem fet millores a la Nau de Cultura i, en breu, millora-
rem els l’Escola de Música. Hem reorganitzat el servei 
d’atorgament de llicències millorant el temps d’espera i 
estem treballant per prioritzar l’aparcament de la gent 
de Valldoreix a la zona de l’estació. Seguim treballant, 
amb més il·lusió que el primer dia, per a fer possible un 
Valldoreix, que des d’un ampli consens, es doti dels equi-
paments necessaris per a una població superior a la del 
85% dels municipis de Catalunya.
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Valldoreix a les  

Xarxes socials

X-TWITTER @EMDValldoreix

INSTAGRAM @emdvalldoreix




